



裘錦秋中學（屯門）

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

網址 Web site: <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel.:(852)-2461 1555 傳真 Fax:(852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

傳真 Fax:(852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

家長通告 2025-2026/182

內地高校招收香港中學文憑考試學生計劃

敬啟者：

國家教育部公布參與 2026/27 學年內地高校招收香港中學文憑考試學生計劃（文憑試收生計劃）的內地高等院校數目將增加至 165 所。院校分布內地 21 個省／直轄市及兩個自治區，並接受 2026 年香港中學文憑考試（文憑試）考生報名。有關詳情如下：

一、重要日程

有意參加 2026/27 學年文憑試收生計劃的學生，可於 2025 年 12 月 1 日至 31 日期間登入指定網站報名，然後於 2026 年 1 月 10 日前登入網站查閱及確認報名資格審核結果，如學生曾按系統要求提供補充資料，則可於 2026 年 1 月 23 日前登入查閱審核結果。

所有通過報名資格審核的考生須於 2026 年 1 月 31 日前繳交報名費（港幣 460 元），各參與文憑試收生計劃的內地院校隨後可根據學生報考資料並按需要安排面試。院校將於 2026 年 7 月下旬公布錄取名單並根據招生情況安排補錄。

二、計畫詳情

請細閱以下網頁的資訊：

https://www.edb.gov.hk/attachment/tc/edu-system/postsecondary/policy-doc/pilot-scheme/scheme_2026/way.pdf

三、2026/27 學年內地高等教育展

教育展提供豐富的升學資訊和現場諮詢，本校鼓勵有意計劃到內地升學的學生和其家長自行安排時間出席：

日期及時間：

2025 年 11 月 29 日（星期六）上午 11 時至下午 7 時

2025 年 11 月 30 日（星期日）上午 10 時至下午 6 時

地點：香港會議展覽中心展覽廳 3DE

網址：www.studymainland.hk

四、校長推薦計劃

每間中學有八個名額。參與校長推薦計劃的內地院校在最低錄取要求方面為公民與社會發展科達標，其餘三個核心科目（即中國語文科、英國語文科及數學科）的分數總和須為八分或以上，且每個科目的分數不可低於兩分。本校將於 2026 年 1 月 2 日開放報名平台予同學報名申請校長推薦計劃，惟同學必須先於 2025 年 12 月 31 日前登入指定網站完成報名參與「內地高校招收香港中學文憑考試學生計劃」手續方可申請。



裘錦秋中學(屯門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址:香港屯門楊青路 28 號

網址 Web site: <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel.:(852)-2461 1555 傳真 Fax:(852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

Fax: (852)-2464 6161 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

如有查詢,請致電 2461 1555 與生涯規劃組張鎮良主任、容尚君老師或黃邁晴老師聯絡。

此致
貴家長

裘錦秋中學(屯門)

陳月平校長謹啟

二零二五年十一月二十二日



Parent Notice 2025-2026/182

Mainland Universities' Admission Program for Hong Kong Diploma of Secondary Education Students

Dear Parents,

The Ministry of Education has announced that the number of Mainland higher education institutions participating in the approach for admitting students from the Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) for the 2026/27 academic year will increase to 165. These institutions are distributed across 21 provinces/municipalities and two autonomous regions in Mainland China, and they are accepting applications from candidates for the 2026 HKDSE. Details are as follows:

1. Important Dates

Students wishing to participate in the 2026/27 HKDSE admission program can register on the designated website from December 1 to 31, 2025. They should check and confirm their application qualification results by January 10, 2026. Students who have provided supplementary information as requested by the system can check the review results by January 23, 2026.

All candidates who pass the application qualification review must pay the registration fee (HKD 460) by January 31, 2026. The participating Mainland institutions will subsequently arrange interviews as necessary based on the students' application information. The admission lists will be announced in late July 2026, and supplementary admissions will be arranged as needed based on enrollment.

2. Program Details

Please read the information on the following webpage:

https://www.edb.gov.hk/attachment/tc/edu-system/postsecondary/policy-doc/pilot-scheme/scheme_2026/way.pdf

3. Mainland Higher Education Expo 2026/27

The expo provides abundant information on further studies and on-site consultations. Our school encourages students and their parents planning to study in Mainland China to attend.

Date and Time:

- November 29, 2025 (Saturday) from 11 AM to 7 PM
- November 30, 2025 (Sunday) from 10 AM to 6 PM

Venue: Hong Kong Convention and Exhibition Centre Hall 3DE

Website: www.studymainland.hk

4. Principal's Recommendation Program

Each school has eight quotas. Mainland institutions participating in the principal recommendation program require students to meet the minimum admission criteria for the subject of Citizenship and Social Development, with the total scores for the other three core subjects (Chinese Language, English Language, and Mathematics) needing to be eight points or above, and no individual subject score less than two points. Our school will open the application platform for students to apply for the principal recommendation program on January 2, 2026. However, students must complete their application for the "Mainland Universities Admission Program for Hong Kong Diploma of



裘錦秋中學 (屯門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址:香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site: <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel.:(852)-2461 1555 傳真 Fax:(852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

Secondary Education Students" by logging into the designated website by December 31, 2025, in order to apply.

For inquiries, please call 2461 1555 to contact Mr. Cheung Chun Leung, Mr. Yung Sheung Kwan , or Ms. Huang Mai Qing from the Career Planning Team.

Yours faithfully,

Chan Yuet Ping
Principal